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Rada Miejska w Prudniku 

Komisja d/s Wsi i Gospodarki Rolnej 

 

Protokół nr VII/2024 

 
Posiedzenie w dniu 25 listopada 2024 r. 

Obrady rozpoczęto 25 listopada 2024 r. o godz. 08:30, a zakończono o godz. 10:52 tego 

samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków. 

Obecni: 

1. Rafał Bolibrzuch 

2. Krzysztof Fejdych 

3. Ireneusz Licznar 

4. Paweł Licznar 

5. Stanisław Mięczakowski 

6. Mieczysław Partyczny 

7. Aneta Samotus 

8. Zygmunt Trojniak 

9. Andrzej Włosek 

10. Wiesław Zawiślak 

/lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu/ 

/lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu/ 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum 

Posiedzeniu komisji przewodniczyła Przewodnicząca Komisji ds. Wsi i Gospodarki Rolnej – 

Aneta Samotus. 

Stwierdziła, że Komisja posiada quorum do podejmowania opinii i wniosków. 

W posiedzeniu udział wzięli: Wiceburmistrz Wiesław Kopterski, Skarbnik Gminy Wioleta 

Zator, Sekretarz Gminy Marek Radom, Naczelnik Wydziału Mienia Gminy i Gospodarki 

Przestrzennej Dorota Szmulik, Kierownik Referatu Programów Rozwojowych Ryszard 

Zwojewski, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Katarzyna Żurawiecka - Kaszoid 

 

b) zmiana porządku obrad 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zgłosiła wniosek o wycofanie z porządku obrad 

punktu 4a). Dyskusji w sprawie Uchwały nr IX/81/2024 Rady Miejskiej w Prudniku z dnia 29 

sierpnia 2024 w sprawie zamiany nieruchomości. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek o wycofanie z porządku obrad punktu 4a). Dyskusji w sprawie Uchwały nr 

IX/81/2024 Rady Miejskiej w Prudniku z dnia 29 sierpnia 2024 w sprawie zamiany 

nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Rafał Bolibrzuch, Krzysztof Fejdych, Ireneusz Licznar, Stanisław Mięczakowski, Mieczysław 

Partyczny, Aneta Samotus, Zygmunt Trojniak, Andrzej Włosek 

NIEOBECNI (2) 
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Paweł Licznar, Wiesław Zawiślak 

 

Wobec powyższego głosowania porządek obrad został zmieniony.  

 

b) Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w miesiącu październiku 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji 

ds. Wsi i Gospodarki Rolnej odbytego w miesiącu październiku 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji w miesiącu październiku.  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Rafał Bolibrzuch, Krzysztof Fejdych, Ireneusz Licznar, Stanisław Mięczakowski, Mieczysław 

Partyczny, Aneta Samotus, Zygmunt Trojniak, Andrzej Włosek 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Licznar, Wiesław Zawiślak 

 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał pod obrady XII sesji Rady Miejskiej w Prudniku 

Gospodarka finansowa. 

Projekty uchwał z zakresu gospodarki finansowej omówiła Skarbnik Wioleta Zator.  

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2024 rok 

(druk nr 136) 

Radny Zygmunt Trojniak poruszył temat pkt. 10 uzasadnienia: „Dokonano zwiększenia 

planu wydatków w dziale 926 rozdziale 92601 o łączną kwotę 120.000,00 zł z 

przeznaczeniem m.in. na zakup energii, różne opłaty i składki oraz podatek od towarów i 

usług VAT”. Zapytał, w których jednostkach zaszła taka konieczność?  

Skarbnik Wioleta Zator poinformowała, że punkt ten dotyczy Agencji Sportu i Promocji. 

Wiąże się ze zwiększeniem planu wydatków na zakup energii, różne opłaty i składki, podatek 

od towarów i usług. Jest to przesunięcie między paragrafami.  

Radny Zygmunt Trojniak zapytał czy można dowiedzieć się czegoś więcej na temat pkt. 4 

uzasadnienia Dokonuje się zwiększenia wydatków w dziale 700 rozdziale 70095 o kwotę 

66.500,00zł celem zabezpieczenia środków na dokumentację. Gmina Prudnik będzie starać 

się o dofinansowanie z funduszu Polsko-Szwajcarskiego programu rozwoju miasta. Środki z 

tego funduszu przeznaczone są na termomodernizację budynków mieszkalnych będących 

częścią zabudowy przestrzeni miejskiej. Otrzymane dofinansowanie będzie szansą na 

termomodernizację około 35 kamienic mieszkalnych położonych na terenie miasta Prudnika” 

czy złożono już wniosek o fundusze szwajcarskie? 

Kierownik Referatu programów Rozwojowych Ryszard Zwojewski odpowiedział, że 

wniosek nie został jeszcze złożony. Omówił poszczególne działania w ramach projektu. 

Należy wytypować lokale będące w 100% własnością Gminy Prudnik, gdzie nikt nie 

prowadzi w nich działalności gospodarczej. Dodał, że nie jest w stanie w tej chwili podać 

konkretnej kwoty potrzebnej do przystąpienia do projektu, gdyż należy najpierw oszacować 

koszty.  

W dalszej dyskusji dotyczącej pozyskiwania funduszy zewnętrznych udział wziął radny 

Stanisław Mięczakowski. 

Radny Stanisław Mięczakowski poprosił o wyjaśnienie dot. pkt 1 uzasadnienia „Dokonuje 

się zmniejszenia dochodów w dziale 010 w § 6370 środków otrzymanych z Rządowego 

Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych o kwotę 3.087.500,00zł i 
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jednocześnie zmniejszenia wydatków w dziale 010 rozdziale 01044 o kwotę 3.252.200,00  

(w tym udział własny w kwocie 164.700,00 zł).  

W wyniku wysokich cen ofertowych złożonych w ogłoszonym przez gminę Prudnik przetargu 

nieograniczonym na zadanie pn. „Rozwój infrastruktury wodno-kanalizacyjnej na terenie 

miasta Prudnik” dokonuje się zmiany zakresu rzeczowego zadania i przenosi zakończenie 

realizacji wykonania inwestycji do 2026 roku pod nazwą: „Rozwój infrastruktury wodno-

kanalizacyjnej w rejonie ulic Maczka, Andersa, Frankla oraz Skowrońskiego w Prudniku”. 

Oznajmił, że rozumie, iż póki co zadanie to nie będzie realizowane. Poprosił o wyjaśnienie na 

jaki paragraf środki zostały przesunięte?  

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski wyjaśnił, że środki zostały przesunięte na to samo 

zadanie z realizacją do 2026 roku.  

Radny Stanisław Mięczakowski  poprosił również o rozwinięcie odnośnie uzasadnienia pkt. 

2 uzasadnienia „Dokonuje się zwiększenia dochodów bieżących zrealizowanych ponad 

planowane wielkości i planowanych do zrealizowania: 

- w dziale 700 o kwotę 100 000,00zł; 

- w dziale 756 o łączną kwotę 183 202,00 zł; 

- w dziale 801 o łączną kwotę 121 557,90 zł; 

-  w dziale 852 o kwotę 1 330,00 zł; 

- w dziale 854 o łączną kwotę 146 500,00 zł; 

- w dziale 900 o kwotę 19 665,00 zł; 

- w dziale 926 o kwotę 120 000,00 zł.” 

Skarbnik Wioleta Zator odpowiedziała, że kwoty są dokładnie opisane w załączniku nr 1 

projektowanej uchwały. Omówiła wpływy na poszczególne paragrafy. Są to środki 

wykorzystywane na potrzeby poszczególnych jednostek zgodnie z zapotrzebowaniem.  

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus poprosiła o informacje w kwestii dokumentacji 

kanalizacji miejscowości Rudziczka, na jakim jest etapie, czy środki są zabezpieczone?   

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych Aleksander Gacek 

odpowiedział, że dokumentacje zlecił ZWIK. Dodał, że uczestniczył w spotkaniach wiejskich 

dotyczących przyłączy do posesji prywatnych i z tego co wie w tym roku dokumentacja ta nie 

zostanie dokończona.   

Radny Zygmunt Trojniak poprosił o przygotowanie informacji dotyczącej terminu 

wykonania dokumentacji projektowej.  

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Zamówień Publicznych Aleksander Gacek oznajmił, że 

dokumentacja projektowa ma zostać zakończona do końca roku 2025.  

Radny Ireneusz Licznar zapytał o pkt. 7 uzasadnienia „W celu prawidłowej realizacji 

budżetu dokonuje się następujących zmian planu w jednostkach oświatowych głownie na 

wynagrodzenia i opłaty oraz realizację wydatków z odszkodowań i otrzymanych darowizn: 

zwiększenie wydatków w dziale 801 w rozdziale 80104 o kwotę 24 753,00 zł, w tym: na 

naprawę rynien i ogrodzenia placu zabaw w Rudziczce -1 726,00 zł, remont zalanych 

pomieszczeń przedszkola ZSP nr 2 w Prudniku – 9 097,00 zł” 

Skarbnik Wioleta Zator oznajmiła, że zwiększone zostały wydatki na zakup materiałów  

i wyposażenia w związku z otrzymanym odszkodowaniem.  

Radny Krzysztof Fejdych zapytał czy, co miesiąc, radni mogą otrzymywać krocząca analizę 

wydatków, aby wiedzieli w jaki sposób mogą koncepcyjne zagospodarowywać wolne środki?  

Skarbnik Wioleta Zator odpowiedziała, że taka analiza jest przeprowadzana i jak 

najbardziej może zostać przekazywana radnym kwartalnie. 

Radnych Krzysztof Fejdych poprosił o informację jaki jest potencjał odnośnie przyszłego 

roku i możliwości dodatkowego przychodu z postępowań, które aktualnie nie są jeszcze 

zamknięte.  Radni mieliby wtedy wiedzę jakie środki mogą zaplanować na inne cele.  
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Skarbnik Wioleta Zator oznajmiła, że w momencie zwolnienia środków wydatkowanie ich 

będzie konsultowane.   

Po zakończonej dyskusji zaopiniowanie projektu uchwały zostało poddane pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2024 rok 

(druk nr 136).  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Krzysztof Fejdych, Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Mieczysław 

Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

NIEOBECNI (1) 

Wiesław Zawiślak 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Prudnik na lata 2024 - 2027 (druk nr 137) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Prudnik na lata 2024 - 2027 (druk nr 137).  

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Rafał Bolibrzuch, Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, 

Andrzej Włosek 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Fejdych 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

NIEOBECNI (1) 

Wiesław Zawiślak 

 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów wiejskich położonych w gminie Prudnik (druk 

nr 138) 

Projekt uchwały omówiła Kierownik Referatu Gospodarki przestrzennej Katarzyna 

Żurawiecka – Kaszoid.  

Sołtys Mariusz Wicherek zapytał gdzie były umieszczone informacje na temat 

przeprowadzonych konsultacji?  

Kierownik Referatu Katarzyna Żurawiecka - Kaszoid oznajmiła, że informacja taka była 

zamieszczona na stronie BIP oraz z Tygodniku Prudnickim. Właściciele, którzy złożyli 

wnioski byli informowani na bieżąco odnośnie przeprowadzonej procedury. 

Radny Zygmunt Trojniak poprosił, aby informacja na temat konsultacji zamieszczana była 

również w mediach społecznościowych.  
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W dalszej dyskusji dotyczącej projektu uchwały udział wzięli radni: Stanisław Mięczakowski, 

Aneta Samotus, Zygmunt Trojniak.  

Po zakończonej dyskusji zaopiniowanie projektu uchwały zostało poddane pod głosowanie.   

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów wiejskich położonych w gminie Prudnik (druk 

nr 138).  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Rafał Bolibrzuch, Krzysztof Fejdych, Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław 

Mięczakowski, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Zygmunt Trojniak, Andrzej Włosek 

NIEOBECNI (1) 

Wiesław Zawiślak 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Prudnik z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2025 (druk nr 139) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy 

Prudnik z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2025 (druk nr 139).  

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Rafał Bolibrzuch, Krzysztof Fejdych, Ireneusz Licznar, Paweł Licznar, Stanisław 

Mięczakowski, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Zygmunt Trojniak, Andrzej Włosek 

NIEOBECNI (1) 

Wiesław Zawiślak 

 

4. Sprawy bieżące Komisji, zamknięcie porządku obrad. 

a) Dyskusji w sprawie Uchwały nr IX/81/2024 Rady Miejskiej w Prudniku z dnia 29 sierpnia 

2024 w sprawie zamiany nieruchomości. – punkt zdjęty z porządku obrad.  

 

b) Inicjatywa podjęcia uchwał złożona przez grupę radnych: 

Radny Paweł Licznar wyraził zdanie, że przedstawione propozycje uchwał będą niosły za 

sobą pogłębianie się wydatków bieżących. Zwrócił uwagę na fakt, że nie udało się znaleźć 

oszczędności wynikających z wydatków bieżących i raczej nie uda się ich znaleźć, gdyż takie 

koszty jak koszty energii czy wynagrodzeń będą stale rosły.  

Radny Krzysztof Fejdych zauważył, że w kwestii kosztów są pewne rzeczy, które w być 

może nie mają odzwierciedlenia w przychodach na 2025 rok.   Była mowa o tym, że być 

może pisany jest projekt i osiem milionów zabudżetowanych na stadion zamieni się na 

znacznie mniejszą kwotę, ponieważ projekt zostanie uwzględniony i będzie dofinansowanie. 

Po drugie, zgodnie z przepisami i związku z tym, że gmina poniosła straty w powodzi 

przekraczające  5% wartości mienia gmina może zwrócić się do wojewody o sfinansowanie 

remontów. Radny stwierdził, że wydaje mu się, że te przychody nie są też uwzględnione w 

budżecie. Nie są uwzględnione też,  przychody związane z inflacyjnymi podwyżkami 
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wynagrodzeń w przyszłym roku, w tym wzrostu płacy minimalnej. Nie ma też inflacyjnego 

wzrostu CIT-u. Zmienił się też sposób naliczania wpływów z tytułu PIT-u. 

Ta zmiana nastąpiła stosunkowo niedawno, natomiast dotyczy składki zdrowotnej, więc to też 

pozytywnie wpłynie na obraz budżetu. Wracając do wypowiedzi radnego Pawła Licznara, co 

takich pozytywnych impaktów na budżet po stronie przychodowej można się spodziewać 

kilku i na ich poczet przeprowadzić dodatkowe działania takie jak powrót do budżetu 

obywatelskiego, którego radny Paweł Licznar był jednym z inicjatorem kilka lat temu.  

Radny Paweł Licznar sprostował, że stadion  to wydatek inwestycyjny, więc to on w żaden 

sposób nie wpłynie na przychody ani na rozchody związane z operacją bieżącą. 

Dodał, że RIO za zeszły rok wyraźnie pisało o tym, co jest problemem, czyli zbyt mała ilość 

przychodów bieżących. Cieszy zmiana związana z podatkiem dochodowym i to faktycznie 

będzie jakimś małym plusikiem, ale to będzie tylko bardzo mały plusik. Radny wyraził 

zdanie, że nie neguje potrzeby wprowadzenia chociażby budżetu obywatelskiego, ale gmina 

znalazła się w takiej, a nie innej sytuacji i w przyszłym roku trzeba będzie się zająć remontem 

rowów i mostów, a nie myśleć o budżecie obywatelskim.  

Skarbnik Wioleta Zator oznajmiła, że projekt budżetu na 2025 rok został przygotowany 

według nowych zasad ustalania dochodów. Skarbnik przedstawiła zmiany mające wpływ na 

projekt budżetu 2025 r. Dodała, że szczegółowo projekt zostanie omówiony na grudniowych 

komisjach. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus oznajmiła, ze w związku ze złożonymi projektami 

nie będzie podejmowane głosowanie.  

 

c) Wyrażenie opinii na temat wniosku złożonego przez Burmistrza Prudnika 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski odczytał wniosek  skierowany do Komisji ds. Wsi dot. 

stanu rowów melioracyjnych i komunalnych na terenie gminy. Poprosił o wyrażenie opinii i 

akceptację założeń zawartych we wniosku. 

Radny Krzysztof Fejdych oznajmił, że we wnioskach radnych do budżetu na 2025 roku 

znalazło się 500 000 zł dokładnie na ten cel: odbudowa rowów melioracyjnych i cieków 

wodnych,  przywrócenie naturalnych terenów zalewowych. Wniosek nie został 

uwzględniony, a teraz pojawia się niniejsze pismo. Zapytał dlaczego wniosek nie został 

uwzględniony? 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski oznajmił, że trudno jest mu odpowiedzieć na to pytanie. 

Sołtys Czyżowic Alicja Zawiślak wyraziła zdanie, że każdy kto dopuścił się zniszczenia 

rowów oraz cieków wodnych powinien na własny koszt odtworzyć to, co zepsuł.  

Radny Krzysztof Fejdych oznajmił, że w pełni się zgadza. Są jednak również rowy na 

terenach gminy i gmina musi zabezpieczyć środki na ich utrzymanie. 

Radny Stanisław Mięczakowski oznajmił, że wniosek można przyjąć aczkolwiek jest to 

dublowanie wniosku złożonego przez radnych. Jednakże istotnym jest, aby kwota mająca na 

celu odtworzenie cieków melioracyjnych  znalazła się w budżecie. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus odniosła się do propozycji powołania komisji 

gminnej z udziałem specjalistów do spraw melioracji. Wszystko ma się odbyć do końca 2025 

roku. Poprosiła o informacje kto wejdzie w skład komisji. 

Wiceburmistrz Wiesław Kopterski powiedział, że na tą chwilę nie może powiedzieć kto 

wejdzie w skład komisji. Dodał, ze burmistrz na pewno ma wiedzę kto będzie się tam 

znajdował.  

Radny Andrzej Włosek zaproponował, żeby przed powstaniem komisji zaprosić 

przedstawicieli Wód Polskich na rozmowę, w celu ustalenia dalszej współpracy. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus oznajmiła, że analizując pkt. 7 mówiący o 

wdrożeniu programu bezpieczeństwa powodziowego na terenach wsi gminy Prudnik z 

udziałem Wód Polskich to koncepcja od początku będzie z udziałem przedstawicieli tej 
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instytucji, gdyż jest to nieuniknione. To musi być naczynie powiązane, które będzie 

skutecznie prowadziło do stworzenia właściwej koncepcji i jest to organ, którego nie można 

pominąć w tym zakresie.  

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wyrażenie opinii na temat wniosku złożonego przez Burmistrza Prudnika.  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar, Stanisław Mięczakowski, Mieczysław 

Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ireneusz Licznar 

NIEOBECNI (2) 

Zygmunt Trojniak, Wiesław Zawiślak 

 

Wobec powyższego głosowania wniosek został przyjęty. 

  

Przewodnicząca 

Komisji ds. Wsi i Gospodarki Rolnej  

 

Aneta Samotus 

 

 

 

  

 
Przygotował(a): Joanna Chilińska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  

 


